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Záštita Ministerstva průmyslu a obchodu 
 

Vážené dámy, vážení pánové, vážení hosté, 
 
na úvod bych rád poděkoval organizátorům dnešní akce za možnost účastnit se tohoto 
významného třetího Fóra pro podporu vzdělávacího potenciálu pro malé a střední podnikání 
v České republice. 
 
Tato akce je zaštítěna mimo jiné naším Ministerstvem průmyslu a obchodu, které zde 
zastupuji, a které se také aktivně zabývá rozvojem podnikatelských aktivit a zdokonalováním 
podnikatelského prostředí v České republice. Naším hlavním cílem je nevytvářet zbytečné 
překážky v této oblasti. Přičemž značnou pozornost věnujeme především malým a středním 
podnikům.  
 
Rád bych zmínil, že Ministerstvo průmyslu a obchodu se letos stalo spolu-gestorem tématiky 
„sociální podnikání“. Ministerstvo práce a sociálních věcí je pak gestorem pro sociální 
podnikání, které je zakořeněno na evropské úrovni, a to Sdělením „Iniciativa pro sociální 
podnikání“.  
 
Ministerstvo průmyslu a obchodu začátkem tohoto roku získalo do své gesce tématiku 
„Společenská odpovědnost podniků“ a spolu-gesci pro tuto společnou tématiku dostalo opět 
Ministerstvo práce a sociálních věcí. 
 
Právě proto, že tématika „Sociálního podnikání“ a tématika „Společenské odpovědnosti 
firem“ jsou si tak blízké, věříme, že i spolupráce mezi Ministerstvem průmyslu a obchodu a 
Ministerstvem práce a sociálních věcí bude velmi efektivní. Naším cílem bude plnit úkoly 
Evropské komise, aby Česká republika jako členský stát Evropské unie dostála svým 
závazkům.  
 
Nicméně je nutné říci, že tématika „sociálního podnikání“ je v Česku zatím na začátku, 
budeme se proto snažit, aby šla tím správným efektivním směrem. Věřím, že se budeme 
moci společně těšit na pozitivní budoucí výsledky. 
 
Jako zástupce ministerstva si uvědomuji, že jednotný trh potřebuje nový růst podporující 
začlenění se zaměřením na zaměstnanost pro všechny. Jedná se tak o doplnění rostoucí 
poptávky Evropanů po tom, aby jejich práce, spotřeba a investice měly „etičtější“ a 
„sociálnější“ odezvu a smysl. 
Nyní bych vám rád řekl několik slov, jak Evropská komise definuje „sociální podnik“. Sociální 
podnik je aktérem sociální ekonomiky a jeho hlavním cílem je vytvoření sociálního dopadu, a 
nikoli tvorba zisku ve prospěch vlastníků nebo akcionářů. Působí na trhu tak, že poskytuje 
podnikatelským a inovačním způsobem výrobky a služby a zisky používá hlavně pro naplnění 



sociálních cílů. Sociální podnik je řízen odpovědně a transparentně, a zapojuje přitom 
zejména zaměstnance, spotřebitele a zúčastněné strany, kterých se jejich ekonomická 
činnost týká. 
 
Za „sociální podnik“ proto Komise považuje podniky: pro něž je sociální a společenský cíl 
společného zájmu smyslem obchodního opatření, které často vede k vysoké úrovni sociální 
inovace; jehož zisky jsou z větší části reinvestovány pro splnění tohoto sociálního cíle;            
a jejichž způsob organizace nebo vlastnický systém odráží jejich poslání, využívají 
demokratické nebo podílnické zásady nebo směřují k sociální spravedlnosti. 
 
V této souvislosti mi dovolte Vás informovat o tom, že ministr průmyslu a obchodu Martin 
Kuba se na začátku roku u kulatého stolu na Ministerstvu průmyslu a obchodu setkal 
s významnými zástupci sociálních podniků, vyslechl si jejich problémy na českém trhu a 
otevřel otázku snazšího přístupu k čerpání prostředků z evropských fondů či veřejné podpory 
sociálního podnikání. 
 
Ministr Kuba se chystá se zástupci sociálních podniků setkávat nejen u dalších kulatých stolů 
na Ministerstvu průmyslu a obchodu, ale také v rámci svých cest za podnikateli po českých 
regionech, kdy přímo navštíví jednotlivé provozy firem, které se věnují sociálnímu podnikání. 
Několik českých regionů už přitom ministr Kuba navštívil, například jihočeské Prachatice, 
Královehradecký kraj, Jihomoravský kraj, Pardubický kraj, Olomoucký kraj. 
 
Ministerstvo průmyslu a obchodu navíc diskutuje o možnosti snazšího zapojení do čerpání 
prostředků ze strukturálních fondů EU, a to z Operačního programu Podnikání a inovace 
(OPPI). 
 
Vážené dámy, vážení pánové, vážení hosté, děkuji Vám za pozornost, kterou jste mi věnovali 
a přeji Vám přínosně strávený čas na tomto Fóru. 
 
 
 
Bedřich Danda 
Náměstek ministra průmyslu a obchodu 
 
 
 
 
V Praze, dne 9.dubna 2013 
 
 
 
 
 
 


